
PROTOKÓŁ NR XXXIV/17 

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 31 stycznia 2017 r. 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram sesję nr XXXIV/17 Rady 

Gminy Kostomłoty. Pragnę na dzisiejszej sesji powitać państwa radnych, państwa 

sołtysów, wójta, pana sekretarza, pana skarbnika, panią dyrektor z SP Mieczków i 

nauczycieli, kierowników jednostek organizacyjnych, wszystkich gości. Przedstawiam 

porządek obrad: 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 30.12.2016 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. „15 minut dla wyborców”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

niepublicznym oraz publicznym szkołom, przedszkolom i innych formom 

wychowania przedszkolnego, prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dzieci w  

publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych  przy szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kostomłoty. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Mieczków 

o pow. 1,70 ha oznaczoną numerem działki 171. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu  

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Kostomłoty na lokal 

niemieszkalny na działce nr 336/1 o pow. 12,20 m². 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/120/12 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 24.04.2012r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu 

i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Kostomłoty”. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Kostomłoty na rok 2017. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady 

Gminy Kostomłoty na rok 2017. 

14. Sprawozdania z działalności komisji w roku 2016. 

15.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

16. Wnioski i zapytania. 

17.  Sprawy bieżące. 

18.  Zakończenie obrad XXXIV sesji Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w sesji uczestniczy 13 radnych, w związku z 

tym, rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś uwagi do przedłożonego 

projektu programu sesji? Nie widzę. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem porządku 

w niezmienionej wersji,  proszę o podniesienie ręki: 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Protokół był wyłożony w Biurze Rady, 

uwagi nie wpłynęły. Proponuję przyjęcie protokołu. Kto jest za przyjęciem protokołu 
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proszę o podniesienie ręki: 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

 

Ad.4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  

dnia 20.12.2016 r. do dnia 23.01.2017 r. 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Zawarcie nowej umowy z Tauron Dystrybucja SA na eksploatację oświetlenia 

ulicznego wraz z dowieszeniem 24 punktów oświetleniowych na istniejącej 

infrastrukturze.  

3. Uzyskanie pozwolenia na budowę oświetlenia ulicznego w Świdnicy Polskiej. 

4. Przeprowadzenie dnia 12.01.2017 r. pierwszego ustnego przetargu na sprzedaż 

nieruchomości stanowiących własność gminy Kostomłoty obejmującego działki w 

miejscowości Godków o nr ewidencyjnym 82/4 o pow. 0,0600 ha i 82/5 o pow. 

0,1100 ha, w miejscowości Osiek o nr ewidencyjnych 225/4 o pow. 0,0351 ha i 

225/3 o pow.  0,0676 ha przeznaczone w planach miejscowych pod zabudowę 

mieszkaniową. W wyniku przetargu sprzedano powyższe nieruchomości na rzecz 

osób fizycznych.   

5. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2016 r. 

- powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora ZUM w Kostomłotach Panu 

Eugeniuszowi Lipowczykowi (do dnia 30.06.2017 r.  lub momentu wyłonienia 

nowego dyrektora w drodze konkursu) 

- opracowania planu finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 

oraz innych zadań zleconych Gminie na rok 2017 

- przekazania kierownikom jednostek organizacyjnych Gminy Kostomłoty uprawnień 

do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w 

latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki, w  

których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy 

- informacji o ostatecznej wysokości dochodów i wydatków jednostek budżetowych 

Gminy Kostomłoty na 2017 r. 

- ogłoszenie otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy 

Kostomłoty w roku 2017 

- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości 

(obręb Godków, Osiek, Piersno, Paździoro). 

6. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 4 

 ustalenia lokalizacji inwestycji celu publicznego - 1 

 wycinki drzew – 5 

 nadania numerów porządkowych – 4 

 podziału nieruchomości – 1 

 

 

Pisma wydane w Referacie Finansowym 

(wydział podatków)  

w okresie od 16.12.2016r. do 19.01.2017r. 

 

 

Liczba ogółem 

 

Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 36 

Decyzje dotyczące podatku 
 

30, w tym: 

ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
17 
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zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
13 

Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

odroczenia Liczba ogółem = 1,  z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =1 

rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =0 

umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =1, z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =1 

4. 

Decyzje w sprawie zwrotu podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego 

Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 

                                                                                                                 Pozytywne=0 

 

Ponadto chciałem poinformować, że jesteśmy na liście projektów „Boisko wielofunkcyjne” 

w ramach RPO. Tam mamy boisko, które jest wybudowane, plus sala informatyczna w 

gimnazjum za 200 tys. Dostaliśmy, jak informowałem poprzednio 160 tys. z Ministerstwa 

Sportu i teraz mamy dostać 85% dofinansowania z urzędu marszałkowskiego. Tutaj 

będzie montaż finansowy - minister sportu plus urząd marszałkowski. Jeżeli nam się to 

uda, to będziemy mieli boisko wielofunkcyjne gratis. Parking nie wchodzi w to i 

musieliśmy go wybudować z własnych środków. Złożyliśmy też dokumentację na 

kanalizację, czyli kanalizacja ul. Sportowa i odzyskania z poprzednich czterech projektów, 

które były wykonane i odzyskania środków unijnych. Jeszcze umowy nie podpisaliśmy, 

ale jesteśmy na liście, gdzie otrzymaliśmy środki. Nie mamy w tej chwili jeszcze wiedzy z 

PROW-u – SUW w Wilkowie. Prawdopodobnie, to co mam taką informację, że nie 

dostaniemy dofinansowania. W ramach PROW-u zostało przeznaczone na cały Dolny 

Śląsk 46 mln na 165 gmin. To można sobie wyobrazić, jak w poprzednim rozdaniu było 

600, później zwiększyli do 800 mln itd. Nasi rządzący władcy doszli do wniosku, że na wsi 

nie istnieje sprawa wody i kanalizacji, i wszystko jest załatwione, wszystko jest w 100%, 

i dlatego środki z PROW zostały urwane. Tłumaczą się tym, że Bruksela nam tyle 

przyznała i nie można było więcej, chociaż nie ukrywam, w innych województwach jest 

całkiem to inaczej. Tam idą głównie środki na infrastrukturę. Ja zawsze powtarzałem i 

powtarzam. Obojętne, kto by nie rządził u nas w urzędzie marszałkowskim, nigdy nie 

mieliśmy szczęścia do dobrych gospodarzy. I to się powtarza. Natomiast mamy lubuskie, 

wielkopolskie, całkiem to jest inaczej. Tam głównie środki idą na infrastrukturę, czyli idą 

na drogi, na kanalizację, wodociągi, SUW itd. Natomiast nasz Dolny Śląsk no niestety, tak 

to wygląda. Będziemy mieli problem finansowy, ponieważ myśmy zrobili montaż 

finansowy odnośnie SUW w Wilkowie, gdzie tam jest rzędu 3 mln kosztorys plus, żeby 

uzyskać więcej punktów, żeśmy wrzucili część Ramułtowic. Jeśli chodzi o kanalizację, było 

plus punkty dodatkowe. Nie wiemy, jak te punkty zostały w tej chwili rozdzielone. 
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Zobaczymy. Dopiero dostaniemy analizę. Zapewne będziemy się odwoływać. Tam głównie 

chodzi o 4 punkty tzw. wód podziemnych, które nie jest to wpisane jeszcze w rejestrze 

krajowym, natomiast jest zatwierdzone. Zobaczymy. Trudno mi cokolwiek jeszcze mówić, 

dopóki nie mam informacji oficjalnej, jak to będzie. Jeżeli byśmy nie dostali środków, tu 

jest kwestia 3 mln, trzeba będzie wstrzymać wszystkie inwestycje, bo SUW będzie 

największą. Trzeba będzie wstrzymać inwestycje oświetleniową, drogowe itd. Tak to 

wygląda, bo woda jest najważniejsza.  

 

Marian Fita - Mam pytanie panie wójcie dotyczące sprzedaży tych działek. Interesuje 

mnie, jaka jest łączna suma odzyskana ze sprzedaży.  

 

Rafał Hossa - Widziałem 13 tys. wpłynęło mi. 

 

Marian Fita - Ale łączna suma, bo to kilka działek. 

 

Rafał Hossa  - Muszę przygotować to dla pana.  

 

Marian Fita - Ja myślę, że to interesuje wszystkich radnych, jakie środki zostały 

odzyskane. To proszę o przygotowanie. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha - Na piśmie. Dzisiaj żeśmy podpisali akt.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jeśli chodzi o te cztery nieruchomości. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha - Różne są sumy, zgodnie z wyceną rzeczoznawcy. To był 

pierwszy przetarg nieograniczony. Nie było obniżki. 

 

Marian Fita - I chwała Bogu, że poszły. 

 

Rafał Hossa - Będzie przygotowane. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Interesuje mnie punkt wydanych zarządzeń – pkt 2 - 

powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora ZUM w Kostomłotach Panu Eugeniuszowi 

Lipowczykowi (do dnia 30.06.2017 r.  lub momentu wyłonienia nowego dyrektora w 

drodze konkursu). Ja rozumiem, że minął jakiś okres zatrudnienia, to jest przedłużenie 

zatrudnienia na stanowisku pana dyrektora? Jeżeli tu jest zawarte to stwierdzenie - do  

momentu wyłonienia nowego dyrektora w drodze konkursu, to czy pan wójt już myślał, 

jaki termin konkursu, czy to jednak się wstrzymuje do tego 30 czerwca? Jakie są w ogóle 

zamiary w stosunku do tego stanowiska, które jest dosyć istotne?  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha - Pan Lipowczyk przeszedł z ostatnim grudnia na emeryturę, 

bo już miał wiek emerytalny i w związku z tym, pana Lipowczyka powołałem na okres pół 

roku, ponieważ mam takie upoważnienie, i przepisy pozwalają na to. W międzyczasie 

będzie ogłoszony konkurs. Trudno mi powiedzieć, czy to będzie w marcu, czy w kwietniu. 

Ja zarządzeniem powołuję komisję. 

 

Marian Fita – Chciałbym tylko dopowiedzieć tu, bo mówię, dla mieszkańców gminy 

ośrodek zdrowia kojarzony jest z panem Lipowczykiem. To jest ogromy wkład pracy, 

który włożył w ten remont i naprawdę zależałoby na tym, żeby ta osoba kompetentna i 

posiadająca ogromną wiedzę w tym zakresie, mogła dalej pełnić tą funkcję. Oczywiście 

zgodnie z prawem. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Komisja konkursowa, która zostanie powołana 

zarządzeniem wójta będzie wyłaniać dyrektora, i czy mi się to podoba, czy nie podoba, 

czy pan Lipowczyk jest ładny, czy piękny, to jest w sumie mniej ważne, ponieważ komisja 

decyduje.  
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Oczywiście zgodnie z prawem. Nabór 

musi się odbyć w drodze konkursu. Muszą być spełnione warunki formalne i komisja 

będzie oceniała kandydatów. Zakładamy panie wójcie, że najpóźniej do 30 czerwca 

sprawa zostanie zakończona.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja nie mam żadnych zastrzeżeń do pracy pana dyrektora. 

 

Ryszard Pisarek - Ja mam do pana wójta zapytanie. Witam sołtysów i gości 

zaproszonych. Tutaj powiedział pan, że mamy trudności z pozyskaniem środków, tak 

ważnych środków na budowę wodociągu, kanalizacji. Czy otrzymał pan jakieś pismo z 

urzędu marszałkowskiego, że są jakieś przeszkody w uzyskaniu tych środków, bo nie 

rozumiem? Priorytet dla mnie to jest ochrona środowiska. Czy może my tutaj za słabo się 

staramy jako gmina? Dlatego ja tutaj nie chciałbym nikogo urazić. Jeżeli pan wójt mówi, 

że niektóre gminy pozyskują środki, to mnie troszeczkę to martwi, jeżeli zwierzchnik 

samorządowy, jakim jest urząd marszałkowski, nie chce tutaj zdrowego środowiska. Mam 

takie zapytanie do pana wójta, kto panu utrudnia w tym sejmiku samorządowym?  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jest ustalona przez sejmik, czy zarząd tzw. punktacja, że 

za to jest tyle punktów, za to tyle punktów. Między innymi, jeśli chodzi o naszą gminę, to 

nas bardzo uderza mocno po pierwsze – 7,5% bezrobocia na terenie powiatu, i tu już 

żadnych punktów dodatkowych nie mamy. W skali gminy to jest ok. 9 mln. Pit - 4,5 mln, 

CIT - to mamy bardzo mało. Natomiast podatek od nieruchomości 2,5 mln plus mamy 

podatek rolny i podatek tzw. śmieciowy (to co mieszkańcy płacą nam). To daje nam ten 

wskaźnik. Np. Malczyce dostały dofinansowanie jako biedna gmina do chodników 75%, 

natomiast Kostomłoty nawet nie mogą złożyć wniosku, bo mają ten pułap dochodu na 

jednego mieszkańca tzw. podatkowego i nie łapią się w tych barierach. Z jednej strony 

jest dobrze mieć dochód podatkowy na tym poziomie przyzwoitym, a z drugiej strony, 

jeśli chodzi o pozyskiwanie środków, automatycznie wali nas w dół punktacja. Ja mówię, 

że myśmy robili już takie „kamikadze”, żeby tą kanalizację Ramułtowice włączyć, żeby 

dodatkowe punkty dostać. Zobaczymy jeszcze, kwestia poboru tzw. zagrożeń wód 

podziemnych itd., ale ja nie mam punktacji, wtenczas ja się odwołuję. Ja się też 

odwołałem np. jeśli chodzi o samochód strażacki. Chyba było 12 wniosków złożonych. W 

sumie dostał jeden wniosek, bo się połączyło ileś gmin, 15 i oni wzięli jeden projekt. To 

jest absurdalne. Za to mogli dostać maksymalnie, chyba do każdej gminy dołączone 2 

punkty dodatkowo. To jest tworzenie fikcji. Ja się odwołałem od tego, zobaczymy, bo to 

się tworzy w pewnym momencie fikcja. Ale tutaj jest tak. Urząd marszałkowski 

przestrzega zasady tzw. punktacji ustalonej i tam kropka musi być nad „i” i wszędzie 

postawiona, ponieważ jak szanowni państwo śledzicie prasę codzienną itd., pisaną, 

mówioną itd. w każdym urzędzie marszałkowskim jest CBA; CBA nie wychodzi w ogóle. 

Tam każdy jeden wniosek jest wałkowany. Tam kropka nad „i” musi być. Tutaj nie ma 

jakichkolwiek, przepraszam za określenie, ubocznych jakby bodźców, żeby to w jakiś 

sposób inaczej było patrzone na poszczególną gminę. Tak to wygląda. Środków jest 

bardzo mało. Ja państwu powiem, Środa Śląska, czyli spółka Średzka Woda ileś razy 

pozyskiwała z PROW-u środki, bo cały czas dopisywali nowe wnioski, bo w PROW-ie leżało 

tyle środków. Oni w sumie gdzieś chyba pozyskali, jeśli się nie mylę 27 mln. Za tyle 

zrobili inwestycji. Jedna gmina. A teraz 46 mln jest na cały Dolny Śląsk, na 165 gmin. 

Możecie sobie państwo wyobrazić, jaka jest skala tych środków finansowych. Czyli te 

środki są praktycznie, niby więcej jest się mówi, a nie ma ich. Idzie na innowacje, na inne 

rzeczy, na szkolenia, na inkubatory itd., itd. Innowacja idzie, ale innowacja to są firmy 

zachodnie. Oni biorą pieniądze. Czyli unia nam daje, unia zabiera w pewnym sensie. No  i 

tak to się kręci. Ale powalczymy i zobaczymy. Ja muszę dostać punktacje, inne rzeczy, 

dopiero będę siadał i myślał. 

 

Ryszard Pisarek – Panie przewodniczący, jeżeli można. Zwracam się do pana 

przewodniczącego, czy nie należałoby może sprowadzić pana przewodniczącego sejmiku 

dolnośląskiego, że takie mamy problemy w naszej gminie Kostomłoty, żeby sobie 

zakodował, jeżeli jest to możliwe. W naszej gminie Kostomłoty też gościł wojewoda. 
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Jesteśmy gminą otwartą. Mamy swoje potrzeby, pan wójt ma też problemy, bo my jako 

radni obserwujemy to i to jest smutne. Gdzie w latach, gdzie nie było środków unijnych, 

to muszę państwu powiedzieć szczerze, pamiętam początek 1990 r., powstawała ta 

samorządność. Tych środków pozyskiwano, pozyskiwano z zewnątrz, z ministerstwa 

rolnictwa, z wydziału ochrony środowiska. I tutaj mam takie zapytanie do pana wójta. 

Czy tutaj też jakieś wspomożenie z WFOŚ? Mamy tam byłego wojewodę pana Skorupę, 

przewodniczącego na Dolny Śląsk. Czy tam też możemy się zwracać z jakąś taką groźbą 

o dofinansowanie, czy te wszystkie pieniądze są lokowane tylko w  sejmiku? Czy jeszcze 

możemy pozyskiwać środki zewnętrzne, poza sejmikiem?  Prosiłbym serdecznie, żebyśmy 

może złożyli to zaproszenie.  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – WFOŚ dysponuje dużymi kwotami poprzez Bank, nawet, 

Krajowy, jeśli chodzi o pożyczki. Pożyczki są nisko oprocentowane i to jest ta forma. 

Natomiast ja pana Skorupę znam, a tym bardziej jest ze Środy Śląskiej pan Jasiu Rybka 

itd. My jesteśmy na bieżąco. Występujemy m.in. do nich, kwestia samochodu, bo 

potrzebuję do Kostomłot samochód lekki, wypadkowy, żeby wyjeżdżał na autostradę. Oni 

mają pewne rzeczy dofinansować. I np., jeśli chodzi o wozy strażackie oni dają jako 

WFOŚ do Komendy Wojewódzkiej, a Komenda znowu gdzie indziej. Ale to jest inna 

sprawa. Ja nie ukrywam, też rozmawiamy, idzie to w dobrym kierunku. Natomiast, jeśli 

chodzi o te kanalizacje itd., wodociągi. Kanalizacja była w ramach RPO, tylko trzeba mieć 

aglomerację i w aglomeracji robić. M.in. my robimy naszą Sportową, żeby odzyskać 

pieniądze poprzednie, gdzie robiliśmy część wschodnią Piotrowic, Kostomłoty. Były 

jeszcze też trzy inwestycje. Chcemy odzyskać te środki. Natomiast nie można zrobić poza 

aglomeracją. Poza aglomeracją nie dostaniemy pieniędzy. Aglomeracja to jest tak, 

zgodnie z założeniem 120 osób na kilometr, rurociągu to jest łącznik głównego 

doprowadzenia do miejscowości i rozprowadzenie. A minimum powinno być 100 osób. 

Czyli nie ma możliwości włączenia miejscowości, w których nie jest zwarta zabudowa. Jak 

jest zwarta zabudowa, blok i w bloku mieszka pięć rodzin, czy ileś, to od razu mi te 

wskaźniki podnosi i można w tym kierunku iść. Miejscowości te, które są małe, są 

poszkodowane. My cały czas zwracamy się z prośbą itd. I dyskutujemy na ten temat. 

Jeszcze chciałem państwu powiedzieć, że spotykamy się praktycznie co 2 m-ce. Mamy 

konwent wójtów, burmistrzów i starostów w subregionie wrocławskim (stare 

województwo wrocławskie). Teraz mamy 7-8 spotkanie w Krotoszycach, gdzie jest pan 

marszałek, dyrektorzy od środków unijnych, którzy rozdzielają i my to na bieżąco, drogi 

wojewódzkie, drogi krajowe, my tam cały czas na bieżąco. Grupa 30 wójtów, 

burmistrzów i cały czas te sprawy wałkujemy. Tak to wygląda. Takie sprawy m.in. 

wałkowałem z kuratorem na takim spotkaniu, na temat oświaty, który mnie wtenczas 

skrzyczał. Nic nie wyszło z tej oświaty. Będziemy musieli te 500 tys. w przyszłym roku w 

budżecie na szkoły przeznaczyć, urywając z inwestycji. Proste. No bo coś za coś. Z nieba 

nam nic nie leci. A tutaj, jeżeli jest taka wola, ja będę rozmawiał z marszałkiem i 

zaprosimy na sesję. 

  

Ryszard Pisarek – Oczywiście. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Dobrze. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie widzę chętnych do zabrania głosu. 

Zamykam dyskusję. 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy tego 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam 

dyskusję (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1). 

 

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Punkt „15 minut dla wyborców”.  
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Marian Fita – Jestem w tej szczęśliwej sytuacji, że jestem jednocześnie sołtysem, dlatego 

mam prawo zabrać głos w tym temacie. Szanowni państwo, chciałbym się zwrócić, 

żebyśmy zrobili co tylko możliwe, żeby ocieplić tą świetlicę wiejską, żeby dokończyć ten 

projekt. Czym to argumentuję. Organizowane było teraz przez radę sołecką spotkanie 

opłatkowe. Niech sobie państwo wyobrażą, bo nie jest to śmieszne, że po kilka godzin 

przez 3 dni, tu w potwierdzeniu kierownik ZGK, zużyte zostało 140 litów oleju opałowego. 

Mamy dowód po GOK, jakie było zużycie, żeby zagrzać kiedyś, jak tu było zimno na 

sesjach, a teraz, jak jest po dociepleniu. Szczególnie radni z poprzedniej kadencji o tym 

wiedzą. Nie grzejemy tego budynku wcale, jeżeli chodzi o górną część, o salę, tylko 

wtedy, kiedy naprawdę jest potrzebne. Wiąże się to także w przyszłości z cenami za 

ścieki, za wodę, bo ZGK też musi liczyć zużycie tej energii. Dlatego też zwracam się tu 

też do pani przewodniczącej Komisji Rewizyjnej szczególnie, żeby się też zapoznać z tymi 

sprawami i robić wszystko, żeby jednak dokończyć ten projekt.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak– Wniosek przyjęty. Ja myślę, że takich 

świetlic mamy dwadzieścia kilka i w dużo gorszym stanie niektóre. Potrzeba wymiany 

okien, dachów, odwodnienia.  

 

Marian Fita – Panie przewodniczący niech pan nie polemizuje. Ja podkreślam, że świetlica 

wiejska jest raz czy dwa użytkowana w okresie zimowym. Natomiast ZGK pracuje non 

stop. 

  

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Nie polemizuję. Przyjmuję do 

wiadomości. Nie widzę więcej chętnych do zabrania głosu. Ogłaszam 5 minut przerwy. 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wznawiam obrady. Czy zgadzacie się 

Państwo, żeby nie odczytywać projektu uchwały? 

 

Radni – Zgadzamy się (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. W związku z 

dzisiejszym posiedzeniem połączonych komisji jest wniosek Komisji Budżetowej i Komisji 

Oświatowej o wykreślenie w § 22 ust. 2 uchwały słów „nie niższej niż”. Czyli brzmienie 

będzie następujące: „Niepubliczne przedszkola, niebędące przedszkolami specjalnymi, 

które nie spełniają warunków określonych w art. 90 ust. 1b ustawy o systemie oświaty, 

otrzymują na każdego ucznia dotację z budżetu gminy Kostomłoty w wysokości 75% 

podstawowej kwoty dotacji dla przedszkola”.  

Kto chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę chętnych, więc zamykam dyskusję. Kto z 

radnych jest za przyjęciem uchwały ze zmianą wprowadzoną przez Komisję Budżetową i 

Komisję Oświatową na dzisiejszym posiedzeniu? 

kto jest za – 10 głosów  

kto jest przeciw – 2 głosy 

kto się wstrzymał – 1 głos. 

Dziękuję. Uchwała została podjęta. 

 

Ad.8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 

opinię na dzisiejszym posiedzeniu Komisji Budżetowej. Otwieram dyskusję. Nie widzę 

chętnych do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionej wersji? 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała została podjęta. 

  

Ad.9. 



 8  

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 

oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Mieczków o pow. 1,70 ha oznaczoną numerem działki 

171. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych 

do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji? 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad.10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu  po umowie zawartej na czas 

oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Kostomłoty na lokal niemieszkalny na działce nr 336/1 

o pow. 12,20 m². 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych 

do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji? 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad.11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXII/120/12 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 24.04.2012r. w sprawie 

przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Kostomłoty”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych 

do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji? 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad.12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na rok 2017. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych 

do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji? 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Kostomłoty na rok 2017. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych 

do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji? 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad.14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wszyscy radni otrzymali sprawozdania. 

Otwieram dyskusję - nie widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam ten punkt 

obrad. 

 

Ad.15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Informacja o realizacji wniosków 

zgłoszonych przez radnych. Na poprzedniej sesji wnioski złożyli: pani radna Iwona Ryszka 

–odpowiedź otrzymała, pani radna Janina Gawlik – odpowiedź otrzymała i pan radny 

Ryszard Pisarek – odpowiedź otrzymał. 

 

Ad.16. 

Iwo Iwaszków- Szanowni państwo mam kilka pytań do pani dyrektor GOOSz. Miałem 

nadzieję, że będzie dzisiaj na sesji. No właśnie była, ale nie ma. W związku z tym, że już 

te pytania chciałem zadać na poprzedniej sesji zwyczajnej, również pani była nieobecna. 

Mam prośbę do pana przewodniczącego, żeby zadbał o to, żeby pani dyrektor GOOSz 

była obecna na następnej sesji. 

  

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Może pan zadać do protokołu. 

 

Iwo Iwaszków - Mogę odczytać pytania. Pytanie pierwsze. Może jednak nie. Tego 

troszeczkę jest. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czyli traktujemy to jako załącznik do 

protokołu? 

 

Iwo Iwaszków - Nie, ja chcę zadać osobiście te pytania pani dyrektor. Wycofuję się. Na 

następnej sesji osobiście zadam. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zawnioskuję, żeby pani dyrektor była 

obecna na następnej sesji. 

 

Ryszard Pisarek - Mam do pana wójta zapytanie, chodzi mi o Piersno. Jak mnie słuchy 

doszły, że Polski Związek Wędkarski wydzierżawił na czas nieograniczony dawną 

piaskownię. Tam jest taki akwen wodny. Ja nie widzę ze strony tego Polskiego Związku 

Wędkarskiego, żeby zadbano o ten akwen. Jest to takie wyrobisko. Dobrze by było takie 

zapytanie, co oni w tym temacie robią, skoro oni są gospodarzami tego terenu. 

Chciałbym widzieć. 

  

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Zwrócę się do Związku Wędkarskiego o informacje. Wiem, 

że oni co roku puszczają tam ryby itd. Nawet z firmy żony brali samochód nieodpłatnie i 

woziliśmy narybek. Zwrócę się w formie pisemnej o informacje, jak oni to 

zagospodarowują. 

 

Iwo Iwaszków – Panie wójcie chciałbym przypomnieć, że obiecał mi pan rozmowę z 

właścicielami rzeki Strzegomka. Ponieważ jest już rok 2017 i chciałbym już jakieś podjąć 

działania w związku z organizacją tego spływu. Formalne sprawy muszą być uregulowane 

wcześniej.  
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Jan Szwedo – Ja chciałem wrócić do tematu, który poruszyłem na sesji nadzwyczajnej. A 

mianowicie do spalania plastików i innych odpadów. Czy pan wójt podjął jakiekolwiek 

działania w kierunku jakby zatrzymania tego procederu?  

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Dzisiaj byli ci państwo, nawet z moimi pracownikami 

rozmawiali odnośnie koszy itd. Myśmy wystosowali pismo w ślad za tym, co pan złożył 

pismo. Myśmy do nich wystąpili z pismem. Poinformowaliśmy ich, że nie wolno takich 

rzeczy robić. Ja wychodziłem na komisje i nie wiem, jaką konkluzją zakończyła się 

rozmowa. Ale są przeprowadzone rozmowy, pisma poszły.  

 

Ryszard Pisarek – Ja w tym temacie, ponieważ to dotyczy bardziej przewodniczącego 

Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska odnośnie czym palimy. Prośba 

moja taka osobista jest do państwa, do sołtysów, bo państwo jesteście dowódcami tych 

swoich państewek. Ktoś mi zadał pytanie i to mądrze mi zadał pytanie, że czyste 

powietrze tworzy człowiek. Nie pan wójt, nie radni, ludzie. My tutaj możemy dyskutować. 

Nie mamy policji. Panie przewodniczący, gorąca prośba do pana, jeżeli w tym temacie 

jestem, żeby też zaprosić pana komendanta policji, bo temat jest naprawdę też ważny. 

Palimy, czym popadnie. Niektórzy płacą za segregację odpadów komunalnych. Wiadomo, 

że nieselektywne odpady gromadzą, idą do pieca, się spalą. Rola jest państwa sołtysów 

wielka. Wielka rola sołtysów, bo tutaj niektórzy by powiedzieli, że od tego jest pan 

przewodniczący Komisji Prawa i Komisja, niech oni jeżdżą i zwracają uwagę. My wszyscy, 

ja nawet sam, patrzymy w te kominy, jakie idzie powietrze. I tutaj niech się nikt nie 

obrazi, bo w mieście, muszę państwu powiedzieć szczerze, bo pracuję na peryferiach 

Wrocławia, tam jest tak panie wójcie, że straż miejska idzie w teren i tylko spogląda, 

gdzie idzie ten dym. Idzie do tego właściciela i każe go mandatem. My nie możemy karać 

mandatem. Zgłoszenie pana sołtysa na policję. Policja może przyjechać i pouczyć tego 

osobnika, który spala. Prośba taka moja wielka, bo będzie spotkanie przewodniczącego 

Komisji Prawa i Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej, Powiatowej Policji z sołtysami. 

Serdecznie zapraszam już wcześniej. Będziemy rozmawiać na te tematy. Ja uważam 

panie wójcie, że pana wypowiedź taka pisemna, taki dekret to nie uzdrowi. My sami 

musimy zrozumieć. My sami musimy patrzeć, co my w naszym otoczeniu robimy. Ja to 

czuję, bo jeżeli palimy butelki, plastiki to się czuje. Nawet w mojej miejscowości,  

miejscowości Piersno, tego się nie wstydzę powiedzieć, ja wiem kto pali. Jak ja wychodzę, 

to od razu czuję nosem, że spalany jest gaz. Nawet jestem takim wrogiem, że pójdę mu 

zwrócę uwagę. Musimy zadbać my wszyscy, sołtysi, radni i władze gminy nic nie poradzą. 

 

Marian Fita - Mógłbym dodać. Chodzi tu o wszystkie piece. Tak, jak powiedziałem kiedyś, 

że musimy robić wszystko, żeby z budżetu szły pieniądze na wymianę, na dofinansowanie 

przynajmniej. Nie wiem, pisać petycje, robić wszystko w tym kierunku. Ale chciałbym 

jeszcze jedno powiedzieć, bo pan powiedział, że pan pali ekogroszkiem, jest ok. Panie 

radny, nie każdy ekogroszek spełnia wymogi. Pelet tak, a ekogroszek też zatruwa 

środowisko. Proszę też o tym wiedzieć.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jesteśmy w pkt. wnioski i zapytania. 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam ten punkt obrad. 

 

Ad.18. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeżeli faktycznie jest ekogroszek, to spełnia. Każdy jeden. 

Na tym, to ja już na pewno się znam. Ja jeszcze do państwa. Tam są takie duże, 

niebieskie plansze. To jest prawnik, który tutaj urzęduje w domu kultury. Pewne sprawy 

można załatwić bez sądu np. jeżeli strony się porozumiały i chcą coś przepisać, przekazać 

wówczas nie robi się sądownie postępowania, tylko jest wtenczas opłata sądowa 40 zł w 

sądzie i ten podpisany w obecności prawnika, który ma umocowanie u nas w sądzie 

rejonowym, bo współpracuje z sądem rejonowym. Teraz to są niskie koszty, żeby 

mieszkańcy o tym wiedzieli.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To są mediatorzy. 
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałbym uczulić szanownych państwa, dotyczy to 

rolników. Jak wiecie zmieniła się od 1 stycznia ustawa odnośnie wycinki drzew. Zaczął się 

problem, bo nie ma jeszcze odpowiedniej interpretacji, że rolnika się traktuje jako 

przedsiębiorcę, mimo że nie jest vatowcem itd. Czyli według ministra ochrony środowiska 

jest przedsiębiorcą, natomiast według ministra finansów nie jest przedsiębiorcą. I teraz, 

żebyście państwo dobrze przemyśleli. U nas się zajmuje pani Swacha drzewami, żeby 

czasem nie popełnić błędu, żeby nie wpaść w jakąś pułapkę. Natomiast nie rolnik to może 

wycinać wszystko. To jest taka zasada. Przepisy wprowadzone nie współgrają z innymi 

przepisami. Bardzo bym prosił. Jeśli chodzi tutaj o pana radnego, czy pani Klimkiewicz. 

Pani Klimkiewicz była na komisji, a ja powiedziałem, że może już iść, bo nie było już 

więcej pytań. To jest po pierwsze, a po drugie, jeżeli ma pan pytania, pani dyrektor jest 

codziennie, proszę zwrócić się do pani dyrektor. Ja nie pozwolę nigdy, żeby moi 

pracownicy byli rozliczani na sesji. Nigdy nie pozwolę na to i nie ma dyskusji. Ja 

odpowiadam za całość gminy. Ja odpowiadam za służbę zdrowia, ja odpowiadam za 

gospodarkę komunalną i nikt mi tutaj nie będzie rozliczał pracowników.  

 

Iwo Iwaszków - Panie wójcie ja mam prawo zadać pracownikowi gminy pytanie na sesji. 

Mam takie prawo. Ja nie chcę atakować, ale po prostu, żeby odpowiedziała na pytanie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie ja myślę, że tu nie chodzi 

o rozliczanie, tylko chodzi o sformułowanie pytań. Ja rozumiem, że to właśnie takie ma 

przesłanie, natomiast nie wiem, jakie to są pytania. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Mój pracownik każdy jeden ma ograniczoną możliwość 

wypowiadania się. Chyba się rozumiemy. 

 

Iwo Iwaszków - Panie wójcie ja nie jestem członkiem Komisji Budżetu i nie byłem na tej 

komisji. Gdybym był członkiem to bym wiedział, że pan zwolnił panią dyrektor z 

obecności, wtedy bym poprosił, żeby została. To są zwyczajne pytania. Dlaczego pan 

wychodzi z założenia, że będę ją atakował? To są pytania, po prostu mam pewne 

wątpliwości i chcę, żeby mi wyjaśniła, a chcę zadać na sesji, bo sesja jest właściwym 

miejscem do zadawania takich pytań, a nie gdzieś pokątnie. Ja nie rozumiem, dlaczego 

pan się tego obawia. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja się nie obawiam. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tak jak powiedziałem, można zadać 

przez odczytanie, można w obecności. Postaram się, żeby na przyszłej sesji pani dyrektor 

była, w uzgodnieniu z panem wójtem. 

 

Marian Fita – Wydaje mi się panie wójcie, że zaproszenie na sesję dostają wszyscy 

kierownicy jednostek i tylko jakiś służbowy wyjazd, czy coś, może zwolnić. Radny ma 

prawo, ma prawo, bo reprezentuje mieszkańców, reprezentuje okręg wyborczy i jako 

radny reprezentuje wszystkich mieszkańców i ma prawo zadać pytanie bezpośrednio do 

kierownika jednostki. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeszcze chciałem panu radnemu przypomnieć, że każdy 

jeden pracownik może odpowiedzieć na pytanie, ale może odpowiedzieć na piśmie i nie 

musi odpowiadać, ponieważ pewne rzeczy musi sprawdzić. Zgodnie z przepisami nie musi 

odpowiadać.  

 

Marian Fita – To jest polemika. Nie ma sensu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Mamy różne formy zadawania pytań. 

Mogą być pomiędzy sesjami, na sesji, to może być w formie ustnej, pisemnej. Tak, czy 

inaczej, odpowiedź uzyskamy. Jest wniosek pana radnego.  
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Janina Gawlik - My się kłócimy, natomiast ja uważam, że radni tutaj mają rację. Pani 

dyrektor nie jest pracownikiem gminy, tylko kierownikiem jednostki organizacyjnej. Jeżeli 

kierownik jednostki organizacyjnej jest kompetentny do odpowiadania na komisji, to tym 

bardziej jest kompetentny do odpowiadania na sesji. Sądzimy, że kierownicy jednostek 

organizacyjnych, zajmujący się już merytoryczną sprawą są bardziej poinformowani, 

chociaż może nie do końca to nas przekonuje, natomiast tutaj ja popieram, że każdy 

radny ma prawo kierownika jednostki organizacyjnej zapytać o działanie w sprawie 

ważnej dla danego tematu, bo te tematy są dla nas ważne i myślę, że powinni kierownicy 

jednostek organizacyjnych tutaj siedzieć na sesji, słuchać, wsłuchiwać się w nasze 

propozycje i nic w tym złego nie ma. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zadawać pytania tak, odpowiadać, jak 

najbardziej tak, natomiast co do obecności na sesji, pracodawcą dla kierowników 

jednostek organizacyjnych jest pan wójt i jeśli jest oddelegowany pracownik, czy z 

jakichś ważnych powodów nie może uczestniczyć, no to tak się dzieje. Natomiast to nie 

pozbawia nas pytania i uzyskiwania odpowiedzi. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałem dodać, że GOOSz jest w strukturze 

organizacyjnej gminy. I szefem jest jego wójt. 

 

Ryszard Pisarek – Ja mam pytanie do kierownika ZGK. Cieszę się niezmiernie, że pan 

jest. Ponieważ w niedzielę trochę byłem zaniepokojony awarią wody w Kostomłotach, 

dało się to odczuć, słabe ciśnienie było. Ja mam do pana zapytanie jedno, takie 

konkretne pytanie. Wszystko ładnie, pięknie, wszystko się kręci w naszej gminie, a w 

razie jakiejś awarii, poważnej awarii, czy pan jako kierownik ZGK posiada beczkowóz, 

który musi zasilić wodę? Czy takie urządzenie pan posiada, jak w innych gminach, bo też 

gospodarka komunalna działa i dlatego byłem niedaleko do Trzebnicy zaproszony. 

Pokazano mi samochód, cysternę, która przewozi 16 tys. litrów wody. Pytam się, czy na 

wypadek poważnej awarii, naprawdę poważnej, nie ma całej doby wody, czy jest pan w 

stanie odpowiedzieć …. 

 

Mariusz Krzyżak – Podejrzewam, że zakup takiego samochodu to jest rzędu 100 tys., 

aczkolwiek jest sposób na rozwiązanie tego problemu i docelowo w tym roku 

prawdopodobnie byśmy to realizowali. Chcielibyśmy zakupić pojemniki 1100 l. Jego 

można zespalać w zależności od możliwości przewozowych samochodu, czyli na stara 

weźmiemy ze 4 sztuki, na volkswagena 1 sztukę. To są możliwości na dzień dzisiejszy. 

Czy ten metr sześcienny wystarczy na zaspokojenie potrzeb mieszkańców, trudno 

powiedzieć. W zależności od tego, co się będzie działo. Na dzień dzisiejszy nie mamy jako 

takiego zabezpieczenia. Taką strategię mamy, żeby troszeczkę to zabezpieczenie 

wyglądało inaczej, żeby te sieci, które są w naszej gminie łączyć ze sobą. W razie awarii z 

któregoś wodociągu, stacji wodociągowej, chcemy przesyłać z innej stacji. Taki system 

obraliśmy.  

 

Ryszard Pisarek – I drugie pytanie mam do pana, ponieważ na terenie gminy mamy 

trochę tych przepompowni ścieków. Jak pan obrazuje to, jaki jest stan techniczny na 

dzień dzisiejszy tych pomp? Czy mamy przestarzały ten park przepompowni, czy go 

modernizujemy? 

 

Mariusz Krzyżak – Jeśli chodzi o same pompy to myślę, że nie mamy przestarzałych 

pomp, bo wymieniamy je na bieżąco. Jeśli chodzi o same pompy. Armaturę też staramy 

się głównie nawilżyć, bo najbardziej …… tutaj korozja. Staramy się teraz wymieniać na 

…… z kwasoodpornych ….. Jest na terenie gminy 3 studnie, które należałoby w 

najbliższym czasie remontować. …. 

 

Ryszard Pisarek – I ostatnie moje pytanie.  Ponieważ jestem płatnikiem, bo kupuję wodę 

pańską, płacę za tą wodę i mam takie zapytanie. Inni też korzystają z tej wody. Jaka jest 
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jakość wody w skali gminy? 

 

Mariusz Krzyżak – Przeprowadzając badania z monitoringiem przeglądowym, 

rozszerzonym, wiele pierwiastków łącznie z badaniem ….. wyniki są bardzo dobre.  

 

Ryszard Pisarek – Proszę mi tak powiedzieć szczerze od siebie, bo ja się mogę 

dowiedzieć, jeden telefon i wszystko wiem. Jak jest zawartość niklu w tej wodzie 

kostomłockiej? 

 

Mariusz Krzyżak –  Na dzień dzisiejszy stacja jest wyłączona. Woda, którą pijemy 

pochodzi z wodociągu Piotrowice i Bogdanów.  

 

Ryszard Pisarek – Czyli studni w Kostomłotach nie używamy. 

 

Mariusz Krzyżak – Używamy w ograniczonym stopniu.  

 

Ad.17. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam sesję nr XXXIV.  

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 

Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.20. 

 

 

 

Załącznik nr 1 

 

 

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                          

XXXI sesji w dniu 30 grudnia 2016 r.  

XXXII nadzwyczajnej sesji w dniu 18 stycznia 2017 r.  

 

1. Uchwała Nr XXXI/191/16 w sprawie przyjęcia WPF Gminy Kostomłoty. 

       Uchwała będzie realizowana w latach 2017-2027. 

 

2. Uchwała Nr XXXI/192/16 w sprawie budżetu Gminy Kostomłoty na 2017 

rok. 

     Uchwała będzie realizowana w 2017 roku. 

     Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

      Dolnośląskiego. 

 

3. Uchwała Nr XXXI/193/16 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

rok 2016. 

Dochody budżetu gminy – 24.709.817,87 zł. 

Wydatki budżetu gminy – 26.503.098,42 zł. 

 

4. Uchwała Nr XXXI/194/16 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017. 

     Uchwała będzie realizowana w 2017 roku. 

 

5. Uchwała Nr XXXI/195/16 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębu 

Jenkowice. 

Sporządzenie mpzp umożliwi uporządkowanie sytuacji formalno-prawnej 

miejscowości, przyczyni się do racjonalnego gospodarowania przestrzenią oraz ułatwi 

procedurę związaną z budową nowych obiektów i podziałem nieruchomości. 
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6. Uchwała Nr XXXI/196/16 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w obrębie Piersno. 

Sporządzenie mpzp umożliwi uporządkowanie sytuacji formalno-prawnej 

miejscowości, przyczyni się do racjonalnego gospodarowania przestrzenią oraz ułatwi 

procedurę związaną z budową nowych obiektów i podziałem nieruchomości. 

 

7. Uchwała Nr XXXI/197/16 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego w obrębie Samborz. 

Sporządzenie mpzp umożliwi uporządkowanie sytuacji formalno-prawnej 

miejscowości, przyczyni się do racjonalnego gospodarowania przestrzenią oraz ułatwi 

procedurę związaną z budową nowych obiektów i podziałem nieruchomości. 

 

 

8. Uchwała Nr XXXII/198/17 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Mieczkowie w celu utworzenia Filii Szkoły Podstawowej im. 

Marii Konopnickiej w Kostomłotach. 

Uchwała zobowiązuje wójta do prowadzenia dalszej procedury likwidacyjnej szkoły i 

utworzenia filii. 

 

9. Uchwała Nr XXXII/199/17 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Karczycach w celu utworzenia Filii Szkoły Podstawowej  w 

Kostomłotach. 

Uchwała zobowiązuje wójta do prowadzenia dalszej procedury likwidacyjnej szkoły i 

utworzenia filii. 

 

 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 

Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu (poz. 1-3). 

 

 


